

PLAIDOYER YOUTH WE CAN ! 2015 : LES JEUNES SE MOBILISENT POUR LE CLIMAT !

CALL FOR ACTION YOUTH WE CAN! YOUNG PEOPLE
TAKING ACTION AGAINST CLIMATE CHANGE!

CO-ORGANISÉ PAR • CO-ORGANIZED BY



ENJEUX • KEY ISSUES

Au cours de la session, Alexandre Bolla (Délégation française J7) et Margaux Jobin (CliMates), apporteront leurs regards croisés sur les recommandations et les priorités de la jeunesse pour lutter contre le changement climatique et sur l'importance du plaidoyer dans ce cadre. Nicolas Hulot et Jean-Louis Etienne échangeront avec les jeunes sur leur vision, l'engagement et leurs actions pour lutter contre le changement climatique. Le thème de la mobilisation des jeunes citoyens sera illustré par la présentation de deux initiatives innovantes, portées par Placide Nonguierma et Jay Ralitera.

Over the course of the session, Alexandre Bolla (French J7 Delegation) and Margaux Jobin (CliMates) will express their viewpoints on youth's recommendations and priorities in the fight against climate change and on the importance of advocacy in such a context. Nicolas Hulot and Jean-Louis Etienne will exchange with young people on their vision, their commitment and their actions against climate change. The mobilization of young citizens will be illustrated by two innovating initiatives presented by Placide Nonguierma and Jay Ralitera.

INTERVENANTS • SPEAKERS

ALEXANDRE BOLLA

Porte-parole, Délégation française du J7
Spokesperson, J7's French Delegation

JEAN-LOUIS ETIENNE

Médecin, Navigateur & Président, Océan Polaire
Doctor, Navigator & Chairman, Océan Polaire

NICOLAS HULOT

Président-fondateur, Fondation Nicolas Hulot pour la Nature et l'Homme & Envoyé spécial du Président de la République pour la protection de la planète
Founding Chairman, Nicolas Hulot pour la Nature et l'Homme Foundation & Special Envoy of the President of the French Republic for the Protection of the Planet

MARGAUX JOBIN

Directrice de la communication, CliMates
Director of Communication, CliMates

PLACIDE NONGUIERMA

Coordinateur, COP in My City Afrique
Officer, COP in My City Africa

JAY RALITERA

Responsable de la mobilisation internationale, COY 11 & Responsable Asie, Pacifique et Moyen-Orient, COP in My City
International Affairs Officer, COY 11 & Officer for Asia Pacific and Middle East, COP in My City

MODÉRATRICE • MODERATOR

ANNE-SOPHIE NOVEL

Journaliste, bloggeuse & fondatrice, Place to B
Freelance journalist, Blogger & Founder, Place to B

CLÔTURE DU 8^{ÈME} FORUM MONDIAL CONVERGENCES ZÉRO EXLUSION, ZÉRO CARBONE, ZÉRO PAUVRETÉ CLOSING SESSION OF THE 8TH CONVERGENCES WORLD FORUM ZERO EXLUSION, ZERO CARBON, ZERO POVERTY

INTERVENANTS • SPEAKERS

CLAIRE HÉDON

Présidente, ATD Quart Monde France
Chairwoman, ATD Quart Monde France

ANNE HIDALGO*

Maire de Paris
Mayor of Paris

PIERRE MOSCOVICI

Commissaire européen aux affaires économiques et financières, à la fiscalité et à l'Union douanière & Ancien Ministre, France
European Commissioner for Economic and Financial Affairs, Taxation and Customs & Former Minister, France

FRÉDÉRIC ROUSSEL

Président, Convergences & Co-fondateur, ACTED
Chairman, Convergences & Co-Founder, ACTED



MODÉRATEUR • MODERATOR

JEAN-MICHEL SEVERINO

Gérant, Investisseurs & Partenaires & Administrateur, Convergences
Chief Executive Officer, Investisseurs & Partenaires & Board Member,
Convergences



PILLAR 1
The new Sustainable Development Goals, what's next?



PILLAR 2
Business models that accelerate social change



PILLAR 3
The Action Agenda to address the climate change challenge